
Forsvarsudvalget

Til: Forsvarsministeren

Dato: 4. december 2017

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

B 40
Forslag til folketingsbeslutning om at trække aktstykke 31 af 16. november
2017 om køb af nye kampfly tilbage fra Finansudvalget.
Af Eva Flyvholm (EL), Josephine Fock (ALT) og Holger K. Nielsen (SF) m.fl.

Spørgsmål 34
Ministeren bedes uddybe følgende afsnit i aktstykket:
”Forsvarsministeriet vil forud for kontraktindgåelse om de sidste seks fly gøre
status i den til enhver tid siddende forsvarsforligskreds, jævnfør den politiske
aftale. Kredsen kan på dette tidspunkt træffe
beslutning om at anskaffe færre fly, hvis de første fly ikke er leveret rettidigt
og til den forventede pris, som ligger til grund for aftalen. Det står ligeledes
forligskredsen frit at beslutte at anskaffe flere fly”
Tænkes der på de sidste 6 fly i den første pulje på 10 fly? I bekræftende fald:
skal der i første omgang – dvs i 2018 - så kun skrives kontrakt om 4 fly? Er
det hensigten, at der kan træffes beslutning om at købe færre eller flere fly
uden at inddrage Finansudvalget?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Holger K. Nielsen (SF).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 6. december 2017.
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Holger.Nielsen@ft.dk og til
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Rasmus Jarlov
formand
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